



Representative for Russia

Olga „Bella“ Kravchenko

e-mail: representative.RU@eaasdc.eu

Report on ‚The Koenigsberg happy cats‘, Kaliningrad, Russia

Our club, ‚The Koenigsberg happy cats ‘ is real young – founded one year ago and by now having had its first graduation – but already very active. We already have more than 40 members and dance three times a week! And we have lots of action. In Kaliningrad, as well as in other cities in Russia and Europe, the night of museums takes place once a year and our SD club, ‚The Koenigsberg happy cats‘ has been invited to participate. We organized an event in the museum ‚Friedlaender Tor‘. That was a beautiful event for our dancers as well as for the spectators! Many people wanted to join the dancing, learned a few SD-figures on the spot and some of them now came to our new class!

This May a group of ten ‚Koenigsberg happy cats‘ went on a dance trip. It took us to the capital of Slovakia, to Bratislava. There the club ‚Karolina‘, well known throughout Europe, was organizing the traditional ‚Majovka‘ already for the 22nd time. More than 200 dancers from different countries were having a lot of fun dancing Square and Round Dance together and nine talented callers were leading through the three day dance program with plenty of skill and imagination, among others the super callers/ cuers Wade Driver (USA), Bernd Zimmermann (Germany), Tomas Machalik (Czech Republic), Jirka Scobak (Slovakia). The theme for the ‚Majovka‘ was ‚Star Wars‘ and the organizers therefore created an atmosphere of cosmos and mystery. At the entrance every dancer was given a glowing badge and during the

Bericht über die „The Koenigsberg happy cats“ (Kaliningrad, Russland).

Unser Club „The Koenigsberg happy cats“ (Kaliningrad, Russland) ist ganz jung – vor einem Jahr wurde er gegründet und inzwischen die erste Graduation durchgeführt - aber schon sehr aktiv. Wir haben bereits über 40 Mitglieder und tanzen 3 mal pro Woche! Es ist auch viel los bei uns. In Kaliningrad, wie auch in anderen Städten Russlands und Europas, findet jährlich die Museumsnacht statt und dazu wurde unsere SD Club "The Koenigsberg happy cats" eingeladen. Wir haben im Museum "Friedlaender Tor" eine Veranstaltung durchgeführt. Das war ein schönes Ereignis, sowohl für unsere Tänzer, als auch für die Zuschauer! Viele Leute wollten mittanzen, haben auch gleich ein paar SD-Figuren gelernt und einige von ihnen sind nun zu unserer neuen Class gekommen!

Im Mai dieses Jahres hat eine Gruppe von 10 „The Koenigsberg happy cats“ eine Tanzreise gemacht. Unser Weg führte uns in die Hauptstadt der Slowakei, nach Bratislava. Der in ganz Europa bekannte Club „Karolina“ richtete dort schon zum 22. Mal die traditionelle „Majovka“ aus. Mehr als 200 Tänzer aus verschiedenen Ländern tanzten mit viel Vergnügen zusammen Square - und Round Dance und 9 talentierte Caller führten, mit viel Können und Phantasie, durch das 3-tägige Tanzprogramm, u.a. die Supercaller/-Cuer Wade Driver (USA), Bernd Zimmermann (Deutschland), Tomas Machalik (Tschechei), Jirka Scobak (Slowakei). Das Thema von Majovka war dieses Jahr „Sternenkrieg“, und die Organisatoren schufen dabei eine Atmosphäre von Kosmos und Geheimnis. Jeder Tänzer bekam beim Eintritt

dance it seemed as if many stars were shining in the dance hall. That was an unforgettable impression!

As always, we met a lot of old friends and also made a lot of new acquaintances. The reception was very warm. The Russian dancers were visiting 'Majovka' for the first time and the organizers were treating us with much attention and joy, so that we felt as if we were visiting relatives. Especially for us a tour to the old city of Bratislava was organized and the old streets and the atmosphere in this town have fascinated us very much!

But our dancing adventure was not over yet. On the next day we took a trip to the capital of Austria, which is only one hour's drive from Bratislava, and we were aching to dance our beloved Square Dance in the centre of the beautiful Vienna. Vienna is not without reason called the 'capital of the dance', one wants to dance there right away and we made that happen. Our dance place was the square in front of the city hall and the Hofburg palace! Not only we had fun, but the spectators as well, who supported us with lots of joy and applause.

We gladly remember this wonderful trip and are already planning other interesting dance trips. Next we want to travel to Lauf in August 2013, where the 'German Russian Square Dance Friends' are having there fund raising Dance. More than twenty of our dancers have already signed up and we will charter a bus especially for this event!

At this point we would like to thank very much our dear friends Eberhard and Traudel Walz, who have taught us our lovely hobby and who are always supporting us so much with advice and with actions!

Olga 'Bella' Kravchenko

Representative for Russia and president of 'the Koenigsberg happy cats'

Transl.: Nicole Siebentritt

ein Leuchtbadge, und während des Tanzes schien es so, als ob in der Tanzhalle viele Sternchen strahlten. Das war ein unvergesslicher Eindruck!

Wie immer, haben wir viele alte Freunde getroffen und auch viele neue Bekanntschaften gemacht. Der Empfang war sehr herzlich, die Tänzer aus Russland kamen zum ersten Mal zu Majovka, und die Organisatoren haben uns mit viel Aufmerksamkeit und Freude behandelt, sodass wir das Gefühl hatten, dass wir bei Verwandten zu Besuch wären. Extra für uns wurde eine Stadtrundfahrt in die Altstadt von Bratislava organisiert, und die alten Straßen und die Atmosphäre dieser Stadt hat uns sehr fasziniert!

Unser Tanzabenteuer war aber noch nicht zu Ende. Am nächsten Tag haben wir einen Ausflug in die Hauptstadt von Österreich gemacht, das ist nur eine Stunde Fahrt von Bratislava, und wir wollten unbedingt im Zentrum des schönen Wien unseren lieben Square Dance tanzen. Wien nennt man nicht umsonst 'Tanz Hauptstadt', man will dort sofort tanzen und das haben wir dann auch verwirklicht! Unser Tanzort war der Platz vor dem Rathaus und Palace Hofburg! Spaß hatten nicht nur wir, sondern auch die Zuschauer, die uns mit viel Freude und Applaus unterstützt haben.

Wir denken gerne an diese schöne Reise zurück und planen bereits andere interessante Tanzausflüge. Als nächstes wollen wir im August 2013 nach Lauf, wo die Deutsch-Russischen Square Dance Freunde den Benefiz-Tanz ausrichten. Über 20 unserer Tänzer haben sich bereits angemeldet und wir mieten extra einen Bus dafür!

An dieser Stelle bedanken wir uns sehr, bei unseren lieben Freunden Eberhard und Traudel Walz, die uns so ein schönes Hobby beigebracht haben und die uns immer so unterstützten, mit Rat und Tat!

Olga „Bella“ Kravchenko

Representative für Russland und Präsidentin des Clubs "The Koenigsberg happy cats"

